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גורל - הכנעה צום באשעפער
אין פרשת פנחס טרעפן מיר  דער ענין 
ב  גורל. לאמיר  צונעמען  פון חלוקת הארץ 
די נקודה וואס רופט זיך א גורל, וואס איז 

דער מו שג אין א גורל.

זיך  הייסט  א  גורל  פון  מושג  דער 
אונזע ר  נעמען  אוועק  איבערגעבן, 
אליין  אויבערשטן  דעם  לאזן  און  בחירה, 
גורל  דער  יו”כ  פון  ענין  זיין.  ס’דא  מחליט 
- לה’, לעזאזל. און דאס איז דער גאנצער 
איז  ביהמ”ק  של  גורל.  בזמן  פון  געדאנק 
 געווען גורלות. אין  ירושה איז דא עד היום  
גורל,  א  מיט  ירושה  מ’טיילט  א  אז  דין  א 
אין  מאל  אסאך  הארץ,  חלוקת  ווי  אזוי 
וואס מ’דארף מאכן א  זאכן  לעבן איז דא 

גורל.

פארוואס דארף מען מאכן א גורל?

וועגן  טעם  דער  איז  געווענדליך 
מיר  זאגט  דער  זיך,  מ’קריגט  מחלוקת. 
זיך די שטיקל  קומט זיך מער, מיר קומט 
מיר קומט  זיך יענע, ס’קומט פון א נקודת 

גאוה. מ’האלט פון זיך ווערט מחלוקת.

גורל  א  ביי  גורל?  א  ביי  איז  וואס 
מידת  א  מ’ווערט  זעלבע.  די  אלע  ווערן 
ההשתוות, מ’באקומט אביסאלע הכנעה, 
פארן  איבער  מ’גיט  זיך,  מ’לאזט  און 
וואס  דא  זיין    אויבערשטן ער זאל מחליט 

ג ייט פאסירן,  דאס איז הגדרה פון א גורל .

וירא ישראל שוכן לשבטיו

מדבר,  אין  געווען  איז  ישראל  כלל 
)במדבר  איינער איז שוכן לש בטיו  יעדער 
כד, ב(, יעדער ביי זיין שבט.  איז נארמאל, 
חשוב ,  בין  איך  טראכט  מענטש  א  ווען 
אויכעט  ווערן  קען  שבט,  מיין  בין  איך 

פאברעצירט א נייע סארט זאך: א שטיקל, 
איך בין ‘יא’ און יענער איז ‘נישט’. - מ’וועט 
באלד אנקומען צו די נקודה למעשה  וועט 
און   - פארשטיין  בעסער  אסאך  עס  מען 
איידער  געשטאנען  זענען  אידן  די  בשעת 
זייער אריינגיין אין ארץ ישראל, און יעדער 
די  זיך  הייבט  שטיקל,  זיין  שבט  באקומט 
מינונגען: מיר  קומט זיך מער! מיר  קומט זיך 
זענען  אלע  מבטל,  זיך  מען  איז  ווייניגער! 
אריין  מ’לייגט  און   זעלבע חשיבות  די  מיט 

א גורל, מ’האט הכנעה.

מיט דעם וואס  מ’האט געמאכט א גורל 
האט מען אראפגענומען די מחיצו ת און די 
מחשבות אז כביכול איינער איז חשוב’ער 

פון צווייטן.  

און ס’איז זיך מבטא אין היינטיגן  לעבן 
פון אונז  אלעמען. יעדער איינער געהערט 
חסידות .  א  אדער  קהילה  צווייטע  א  צו 
אידן.  וירא  ליטווישע  די  צו  געהערט  דער 
זיך  לשבטיו,    כאפט  שוכן  ישראל  את 
יונגע יארן אזא סארט  אריין בפרט אין די 
מיט  יענער!  ווי  נישט  בין  מחשבה, איך 
וואס געהער איך צו די קהילה? נישט ווייל 
ס’מיר  עפעס מחייב, נאר דער עיקר  נישט 
תורה’דיגע  א  נישט  איז  דאס  יענער .  ווי 
פלאץ,  מיין  אין  זיין  דארף  איך  מחשבה. 
דעם  דינען  דארף  ווייל  איך  לשבטיו  שוכן 
יענער  און  פלאץ,  דעם  דורך  אויבערשטן 
אויבערשטן.  דעם  דינען  זאל  ווייטער 
ווערט מען א  יענעם  זיין  פון מבטל  נישט 
איד  ערלי כער  א  זיין  נאר  איד,  ערליכער 

פאר זיך.

דער באשעפער זאל פירן מיין לעבן

א מענטש ווען ער הייבט אן דעם טאג 
אויבערשטן  צום  גיט  זיך  איבער  ער  און 

דעם  לאז  איך  גורל,  א  ביי  ווי  אזוי 
זיין  ממליך  גיי  און  איך  פירן  אויבערשטן 
דעם אויבערשטן, דער אויבערשטער וועט 
אויבערשטער  דער  און  טאג,  מיין  פירן  
פירט מיין לעבן - דארף ער אראפ נעמען, 
ער  דארף זיין א בחינה אזוי ווי ביי א גורל, 
יעדער איינער  ווערט א מידת ההשתוות, 
אלע  און  חשוב  זענען  אלע  און  ווילן  אלע 
וועלן באקומען די זעלבע, פארוואס? ווייל 
ווי  זיין  מחליט  וועט  דער  אויבערשטער 

אזוי ס’ווערט צוטיילט.

ווען א איד הייבט אן דעם טאג און ער 
באשעפ ער,  ביים  ארבעטן  גיי  איך  ווייסט 
ביים  ארבעטן  גייען  אידן  אלע  ווי  אזוי 
באשעפער. נישט דורך מבטל זיין יענעם, 
א  למשל  בין  איך  ‘יא’.  לשבטיו.  מכח 
קר לינ’ער חסיד שריי איך ביים דאווענען, 
וואס  מ’האט  עבודות  אלע  די  מאך  איך 
געלערנט אין קרלין , קיינעם נישט מבטל , 
ס’  ווייטער  אראפ,  נישט  קיינעם  ס’נעמט 
לשבטיו, און איך  ווייס דעם יא, איך פארע 
דאס  א.ד.ג.  ניין  צווייטן’ס  מיטן  נישט  זיך 

איז די אמת’ע עבודת השי”ת.

זיין, לעבן  דאס קען א מענטש מבט א 
אין די נקודת גורל, ממילא   מ’שטעלט זיך 
אשרינו  און  מ’זאגט:  אינדערפרי  ארויף 
ומה  גורלינו!  נעים  ומה  חלקינו!  טוב  מה 
משכימים  שאנו  אשרינו  ירושתינו!  יפה 
מעריבים! ווי ס’איז דער לשון פון תנא דבי 
אליהו )רבה פכ”א(, מ’דארף וויסן אז ס’איז 
 א בחינת ‘גורלינו’, דער אויבערשטער האט 
אידן.  זענען  אונז  גורל  אז  א  געגעבן  אונז 
א  געגעבן  האט  אונז  אויבערשטער  דער 
איר  זיך.  זאלט  געפינען  אונז  וואו  א  גורל 
צום  איבער  ג עגעבן  זיין  הייסט  גורל   וויסן, 

אויבערשטן.



איך לאז זיך פון באשעפער

וויסן, ער  הייבט אן דעם  א איד דארף 
למעשה,  נוגע  טאג,  ס’איז  יעדן   טאג 
טוה  איך  ריכט יג  דא,  געהער  איך  ריכטיג 
די עבודה, אבער ס’איז א בחינת גורל איך 

לאז זיך  פירן פון באשעפער.

ווי  אזוי  אן   מען   שפארט  דעמאל טס 
שפארט  מחלוקת,  אן  שפארט  גורל  א 
עס אן מחלוקת צווישן אידן,  צו איין איד 
מחל וקת  דאס  איז  אמאל  צווייטן.   מיטן 
אין א שטוב, און אמאל איז  דאס מחלוקת 
לעבט  ער  פארוואס?  ווייל  חברים,  מיט 

פון  פירן  לאזט  זיך  ער  גורל,  בחינת  א  אין 
באשעפער.

העלפן  אונז  זאל  אויבערשטער  דער 
צום  זיין  באמת  מתפלל  זאלן  אונז 
עס  צו  זוכה  זיין  מ’זאל  אז  אויבערשטן 

מקיים זיין.

דער אוצר געפינט זיך ביי דיר
דער  מבואר  ווערט  פרשה  די  אין 
זענען  זיי  וואס  צלפחד  בנות  די  פון  נושא 
געקומען צו משה רבינו  בעטן ביי חלוקת 

הארץ: פארוואס זאלן אונז פעלן? 

מיר טרעפן אין ענדע פון פרשת מסעי 
תרצה  ותהיינה  מחלה  יא(  לו,  )במדבר 
וחגלה  ומלכה ונועה  לבני דודיהן לנשים.  א 
זיי  האבן  למעשה  אינטרעסאנטע  זאך,  אז 
משפחה  זייער  אין  שידוך  זייער  געטראפן  
אליין, בני דודיהן, זיי זענען שוין געווען 40 
יאר. ווייל זייער טאטע איז שוין געשטארבן 
- אדער מ’האט אים געהרג’ עט לפי אנדער 
מאן דאמר )עיי’ שבת צו, סוע”ב וצז, א( - 
אנהויב די 40 יאר, און דא האלט מען שוין 

ממש בכניסת הארץ.

 די אוצר איז אונטער דיין אויוון ...
דערציילן   פלעגט  בונם  ר’  רבי  דער 
די   - יעקל  ר’  אייזיק  ר’  פון  מעשה  די 
חסידים  די  ביי  וואס  מעשה   באוואוסטע 
דערציילט  מען עס מוצאי שבת - אז ס’איז 
יעקל’ס  ר’  געווען אמאל א איד  ר’ אייזיק  
אז  חלום  א  געחלמ’ט  האט  ער  וואס 
אונטערן בריק  אין פראג איז דא א אוצר, 
און ער איז ארויס געפארן זוכן דעם אוצר 
זיך   אונטערן בריק אין פראג,   ער שטעלט 
ער  און  גוי  א  עפעס  געווען  דארט  גראבן. 
ער  האט  דא?  טוהסטו  וואס  אים  פרעגט 
אז  געחלמ’ט  האב  איך  געענטפערט  אים 
ס’איז דא דא א אוצר און א יך זוך עס. זאגט 
ער איך האב אוי ך געחלמ’ט אז אין שטוב 
שטאט  יענע  פון  יעקל’ס  ר’  אייזיק  ר’  פון 
אונטערן אויוון איז דא א אוצר. האט דער 
געקומען  איז  ער  פארשטאנען  אז  איד 
איז  ער  און  ענין,  דעם  גוי  פון  דעם  הערן 
געזוכט  האט  ער  און  געפארן,  אהיים 
טאקע  האט  ער  און  אויוון  זיין  אונטער 
געטראפן א אוצר, און עד היום שטייט נאך 
די שול וו   אס ער האט געבויעט פון די געלט 

פון דעם אוצר נישט ווייט פון רמ”א ’ס שול 
אייזיק  “ר’  נאמען  אונטערן  קראקא  אין 
האט   - די  גאנצע  זאך  שוהל”.  יעקל’ס  ר’ 
דער רבי ר’ בונם געזאגט א יסוד - אז ווען 
צו  נישט  מען  פארט  רבי’ן  א  מ’פארט  צו 
באקומען א נייע זאך פון רבי’ן, מ’פארט צו 
אין  ליגט  זיין  וואס  מגלה  זאל  ער  רבי’ן  א 

דעם תלמיד אליין.

שידוך,  א  מ’רעדט  זאך   זעלבע  די 
מען  וויסן  דארף  שידוך,  א  וועגן  מ’טוהט 
ביי דיר. און אפילו מבשרי  דער אוצר איז 
אחזה אלוק )איוב יט, כו(, איך בין  געוועזן 
נישט אזא יונגער בחור, צום סוף  האט דער 
אויבערשטער מסבב הסיבות געווען אז איך 
משפחה  אין  מיר  ביי  געהאט  חתונה   האב 
אליין, און ב”ה  איך האב אויכעט פון מיינע 
געענדיגט  מ’האט  ב”ה  וואס  חלצי  יוצאי 

שידוכים אין משפחה אליין.

זוכן דעם אייגינעם אוצר

דא  דאס  איז  ה’  עבודת  אין  בפרט  און 
 אסאך. למעשה קומט עס אויס , אמאל א 
גייט  ער  ספרים,  אין  חיזוק  זוכט  מענטש 
פון  א דרשה  געשמא קן שמועס,  א  הערן 
דעם גוטן איד, פון דעם גוטן איד, און ער 
וויל צוקומען און ווארט אז יענער זאל מיר 
עפעס  דערהויבן. אבער דער אמת איז אז 
יעדער איינער דארף זוכן און טראכטן: פון 
וואו איז  זוכן  ווערטער דארף איך   די אלע 
אז  גלייבן  און  נקודה  די  מיר  ביי  דא  דאס 
ס’איז דא אין מיר, און ערוועקן דער צדיק 

שְׁבִּי, אזוי  ווי רבי ר’ בונם לערנט אויס.

וואס  יסוד  מורא’דיגע  א  דא  ס’איז 
נישט  אויפהערן צו  מ’דארף  זיך חזר’ן און 
חזר’ן, אז דער אוצר איז ביי מיר, צו  ס’איז 
בטחון.  ס’איז  אמונה,  צו  שמים,  יראת 
האב  איך  ערוועקן.  פשוט  דארף  עס  איך 
אז  חזר’ן  אלעמאל  פלעג  איך  אוצר.  א 

וויל  חיזוק קען ער נעמען מבשרי  איינער 
אחזה אלוק, ווי באווסט אז ווען א מענטש 
שלאפט גייט אר  ויף אויבן, און ער שרייבט 
שוין  האב  איך  איז  ידוע,  לעבן.  זיין  אויף 
אסאך מאל געחזר’ט אז יעדער א מענטש  
מיטן  ס’איז  צו  ספר,  א  פון   מחבר  א  איז 
נאמען “חיי דוד” אדער ספר “חיי שלמה” 
ספר,  אייגענער  זיין  משה”,  “חיי  אדער 
מבשרי אחזה אלוק, ווייל ער האט א אוצר , 
דער אוצר חיים וואס ער איז אריבער. עד 
כדי כך מיר טרעפן אין גמרא )קידושין לג, 
א( ר’ יוחנן  האט מכבד געווען א אלטער גוי 
ווייל  עליה!  עדו  הרפקתאי  כמה  זאגנדיג: 
דערמאנט  מענטש  א  פון  לעבן  עצם  דער 
און  באשעפער.  א  דא  אז  ס’איז  ווייזט   און 
א  פון  לעבן  עצם  דעם  אין  זאך   זעלבע  די 
מ’דארף  פשוט  אוצר,  א  דא  איז  מענטש 

מגלה זיין דעם אוצר שבך .

בנות  ביי  מען  טרעפט  דעם  וועגן 
צלפח ד א אינטרעסאנטע זאך אז   צום  סוף 

איז דאס געווען בני דודיהן לנשים.

גלייבן אין דעם אוצר און אים אנטפלעקן
דאס איז דער  יסוד וואס א איד דארף 
וויסן, ס’איז דא אין אונז א אוצר, גלייבן אין 

 דעם אוצר, זוכן, און עס מגלה זיין.

העלפן,  אונז  זאל  אויבערשטער  דער 
בעז”ה  אונז  תפילות  וועלן  ווארעמע  מיט 
טאקע דערגריי כן צו טרעפן דעם אוצר פון 
דער  אונז,  אין  דא  איז  וואס  שמים  יראת 
בטחון,  פון  אוצר  דער  אמונה,  פון  אוצר 
וואס  זאכן  אלע  דביקות,  פון  אוצר  דער 
 דער אויבערשטער פאדערט פון אונז, ווייל 
ס’איז דא אין אונז, מ’דארף  עס לערנען  אין 
זאל  ספר  אין  לערנען  נאכן  אבער  ספרים, 

מען  עס טרעפן אין אונז אליין.

דעם  דינען  זיין  צו  זוכה  אונז   זאלן 
אויבערשטן ווי  ס’דארף צו זיין.



מסכת אבות פרק א משנה ז
נִתַּאי הָאַרְבֵּלִי אוֹמֵר, הַרְחֵק מִשָּׁכֵן רָע, וְאַל תִּתְחַבֵּר לָרָשָׁע, וְאַל תִּתְיָאֵשׁ מִן הַפֻּרְעָנוּת.

משכן  הרחק  אומר  הארבלי  נתאי 
מן  תתייאש  לרשע  ואל  תתחבר  אל  רע, 

הפורענות.

דאס  איז  שאלה,  וואס  א  זיך  פרעגט 
א  האט  מענטש  יעדער  רע,  משכן  הרחק 
שכן רע ?. ס’איז משנה פאר אלע מענטשן. 
אל תתחבר לרשע ,  ווער וויל זיך מחבר  זיין 
צו א רשע? איינער זוכט קאפ-וויי-טאג? 

מ’דא רף אים אנזאגן אל תתחבר לרשע?.

און נאך דארף מען פארשטיין וואס א 
שייכות האט די דריטע זאך ואל תתייאש 
מן הפורענות מיט די ערשטע צווי י זאכן?

‘שכן רע’ און ‘רשע’ - דער יצר הרע

גלאטע  א  זייער  געטראכט  האב  איך 
פשט. א מענטש גייט נאכאנאנד מיט צוויי 
שכנים. שכן איז דער טייטש  ער רוהט, ער 
רוהט לעבן דיר. איינער איז דער ‘יצר טוב’ 
און דער צווייטער איז דער ‘יצר הרע’.  יצר 
א  איז   - יצר הרע  טוב,  איז א שכן   - טוב 
שכן רע. הרחק משכן רע , גייט אפ פון דעם 
שכן רע, האב נישט שייכות   צו אים , פארע 
מיט  און  מיט  גוטנ’ס  אים.  מיט  נישט  זיך 

בייזנס.

שוין  האט  רע  שכן  דער  טאמער   נו, 
איבער-רעדן.  איז  צו  ד יר  געווען  מצליח 
יעדער  ווייל   רשע,  קליין  א  שוין  האסטו 
די  פון  טוהט    פארקערט  ער  מענטש  ווען 
של  א  מעשה  איז  מעשה  דער  איז  תורה 
נאר  )מ’דארף  סעקונדע  איין  הרשע.  אויף 
בכלל  הרע  יצר  דער  איז  באווסט  ווי  אז  צולייגן 

מקום  של  רצונו  נאר  טוהט  ער  רשע,  נישט  קיין 

נאכאנאנד. ס’טוהט זיך טאקע א גרויסער פולמוס 

פארוואס  לעתיד לבוא וועט מען אים שחט’ן און 

זיין  געטוהן  האט  ער  זיין.  מעניש  אים  מ’וועט 

שליחות בנאמנות, ער האט געטוהן שליחות של 

 הקב”ה, ער איז נישט קיין רשע, ער איז מפתה צו 

טוהן רע אבער  ער איז נישט קיין רשע(..

 און דער מענטש וואס ער זעהט  אז ער 
האט זיך נישט מרחיק געווען פון אים, און 
אין  איך  האב  אוי,  געווארן.  נכשל  איז  ער 
באלד  שוין  אים  מען  זאגט  רשע.  א  מיר 
נישט  זיך  פארע  לרשע,  תתחבר  ואל  אן: 

מיט דעם רשע וואס האט פאסירט ביי דיר 
אליין. דו פארע  זיך   נאר אין די גוט ’ס.   

מענטש  א  אויף  ס’קומט  ווען  אפי’ 
פורענות ח”ו זיך פארען נאר מיט די נקודת 

אהבה

זייער  פיין,  זאגן:  איינער  אבער,  וועט 
אז  ספרים  חסידי’שע  אין  שטייט  שיין, 
מ’זאל זיך נישט פארען מיט די שלעכט    ’ס. 
זיך  ושלום  ס’קומט  חס  טאמער  אבער 
ווייסן  אלע  און  פורענות ,  מענטש  א  אויף 
דער  אז  א(  נה,  )שבת  זאגט  גמ’  די  ווי 
פורענות  נישט  ברענגט  אויבערשטער 
אויף א מענטשן נאר  ס’איז א סימן אז   ער 
איז אים מעניש. דער טייטש אה, איז  דער 
מיט  שוין  זיך  פארע ט  אליין  אויבערשטער 

מיין רשע . איז וואס איז נאך דא רעדן?

ניין. ‘ואל תתייאש מן הפורענות’ -  פון 
ווייל  רשע.  דעם  מיט  פארען  נישט  זיך 
גרעסערע  קיין  נישטא  ס’איז  באמת, 
אהבה  נקודת  א  אויבערשטן,  פון  אהבה 
אז ער  ערוועקט נאר. חס ושלום ער האט 
וודאי  - א  געברענגט  אביסאלע  פורענות, 
זאל  אויבערשטער  דער  אז  ווילן  אונז 
והנגלה,  הנראה  אונז  בטוב  פירן  מיט  זיך 
ס’איז  וו ען  אבער  פורענות.  דורך  נישט 
מען  זאל  פורענות,  אביסל  געקומען  שוין 
די  פון  אהבה  נקודת  דער  אין  פארען  זיך 
ווי דער אויבערשטער  פורענות, אה! קוק 
די  מיט  מיר  ערוועקט  ער  מיר!  געדענקט 
צו  דערנענטערן  צוריק  זיך  זאל   פורענות 
אים. - נישט ווייל ער וויל מיר מעניש זיין 
זאל מיר  וויי טאהן. א עונש פון אויבערשטן 
זיך  דערמאנען  מיר  צו  מקום  א  הייסט 
די  איז  דאס  אים.  צו  דערנענטערן  צוריק 

הגדרה פון פורענות.

אויף דעם זאגט אונז דער תנא פון די 
משנה: ואל תתייאש  מן הפורענות,   אין זיך 
נעם  פארקערט,  נאר  רשע,  מ יט ן  פארען 
ווערן  מתקרב  זיך  צו  פורענות  דעם  אויף 
צו אים, נישט קוקן אויף דעם חלק הרשע. 
נישט  א בער  הרשע  חלק  דעם  פארריכטן 

זיך מתיחד זיין  צו דעם רשע.

רע,  מיט  פארען  זיך  פון   - מרע  סור 
ועשה טוב - זיך פארען מיט גוט’ס

חזר’ן  פלעגט  הרי”ם  חידושי  דער 
א  שטייט  חסידים.  זיינע  פאר  אלעמאל 
זאגן  ועשה טוב’ . פלעגט  ‘סור מרע  פסוק 
מרע,  זיך  רע,  סור  מיטן  נישט  זיך  פארע 
פארע  טוב .  עשה  רע.  מיטן  פארען  נישט 

זיך מיטן עשה טוב.  דאס איז די הגדרה.

אונז  לערנען  משנה  די  פון  ממילא 
אויס,  נישט זיך פארען אזוי פיל מיטן יצר 
הרע, מיט דעם חלק הרע. זיך פארען מיטן 
טוב און דאס וועט אונז צוריק ברענגען אז 
וועלן    באמת דינען דעם אויבערשטן  אונז 

ווי ס’דארף צו זיין.

יכול לידע  שתקובל ותקשיב אז נו יתברך

אויספועל’ן  ביי  קענען  צו  סגולה  א 
הייליגע  די  פון  לערנען  מיר  ווי  תפילה,  א 
פון בעש”ט הק’. א מורא’דיגער  ווערטער 
דער  וואס  התפילה  קבלת  יסוד  אויף 
הייליגער בעש”ט לערנט אונז, א סימן צו 

וויסן אז ס’ווערט  נתקבל די תפילה.

א סימן אויף קבלת התפילה פונעם הייליגן 
בעש”ט

נשא  פרשת  תולדות  הייליגער  דער 
א  ברענגט ער אראפ  והרבה דברים(,  )ד”ה 
עס  מ’וועט  און  בעש ”ט  פון  שטיקל  קליין 

פראבירן צו נעמען אין אונזער וועלט.

שרייבט ער אזוי: שמעתי ממורי - דאס 
מיינט דער היי ליגער  בעש”ט פירוש הפ סוק 
אזנך.  תקשיב  לבם  תכין  יז(  י,  )תהלים 
און  בעש”ט  הייליגער  דער  פאר  שטעלט 
זאגט אזוי: רוצה לומר כי   סימן זה מסור ביד 
האדם - ס’איז דא א סימן ווא ס דער מענטש 
דעם  אין  ס’איז  איבערגעגעבן  וויסן,  קען 
האנט פונעם מענטש שאם נזדמן - טאמער 
שיזכה  א ויסגעשטעלט,  אים  זיך  ס’האט 
להכין לבו ולה תפלל לפניו בלי שום מחשבה 
זרה  עכ”פ - א מענטש וואס ס’האט אים זיך 
מחשבות  אן  דאווענען  א  אויסגעשטעלט 
זרות , או בדחילו ורחימו - מיט אהבה ויראה, 
כל אחד לפי מדריגתו - יעדער איינער  מיט 
זיין  מדייק  מיר  וועלן  באלד   - מדריגה  זיין 
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אין  דעם באדייט ‘לפי מדריגתו’ -  אז ידוע כי 
נתקבלה תפילה  ההיא - איז ידוע אז ס’ווערט 
נתקבל דער דאווענען בזה  שכתוב תכין לבם 
לידע   שמ תפלל  יכול  בעת  כי  אזנך,  תקשיב 

שתקובל ותקשיב אז נו יתברך.
 כל אחד לפי מדריגתו

איך וויל זיך אוועקשטעלן אויף א נקודה  
וואס מיר זעהן דא. 

דער הייליגער תולדות יעקב יוסף ברענגט 
פון דעם הייליגן בעש”ט “ בלי שום מחשבה 
צו  לייגט  ער  און  ורחימו”  בדחילו  או  זרה 
מדריגתו”.  לפי  אחד  “כל  ווערטער  פיר  נאך 
ווי  מער  מענטש  א  פון  נישט  מ’פא דערט 
וועט  מענטש  א  ווען  אבער  מדריגה.  זיין 
האט  ער  און  דאווענען  אוועקשטעלן  זיך 
ערליי  אלע  אדער  זיך  ביי  טעלעפאן  א  צ.ב. 
פון  צייט  דער  ס’קומט  ווען  פאר  און  זארגן, 
דאווענען פארלעשט ער אלע ס אין זיין מח, 
ער פארלעשט דעם מובייל, ער “פארלעשט” 
ער  מענטשן,  נישט  קיין  זעהט  ער  שול,  די 
זעהט  ער  משפחה,  קיין  נישט  יעצט  זעהט 
לפי  אפשטעלן.  פראבירט  ער  גארנישט. 
וועלט     גאנצע  די   - ס’שטייט  ווי   - מדריגתו 
שטייט . דאס הייסט להכין לבו להתפלל בלי 

שום מחשבה זרה כל אחד לפי מדריגתו.
צוויי- א  אויף  זעצן  זיך  אוועק  זאל  ער 
דריי מינו ט און פארגעסן פון די וועלט, צו ער 
גייט אין א אנדער  בית מדרש וואס ער איז 
נישט צוגעוואוינט. ס’איז דא מענטשן וואס 
צו  יא שטערן,  ס’וועט אים  קוקן אויף אים 
פונקט פארקערט, אין א פלאץ וואס ער איז  
די  אפ  שטעלט  ער  און  צוגעוואוינט,   זייער 
וועלט. ס’יעצט נישטא קיין פלאפון, ס’יעצט 
)ער  זאך  קיין  נישטא  ארבעט,  זיין  נישטא 
מתפלל  גייט  ער  וואס  זאך  די  אויף  טראכטן  קען 
נישט  ס’ הייסט  תפילה.  דאך  הייסט        דאס  ווייל  זיין 
אז ער האט זייטיגע הרהורים. פארקערט, ער בעט 
דעם אויבערשטן: רבש”ע! האסט מיר צוגעשיק ט 
וואס  יסוד  דער  ווי  און  מיר!  העלף  זאך,  די  און  די 

ס’ווערט  אוועק,  לייגט  בעש”ט  הייליגער  דע ר 
ע”א(,  כ”ג  )דף  יוסף  פורת  בן  אין  אראפגעברענגט 
אויף דעם פסוק  בצר הרחבת לי )תהילים ד, ב(, א 
נישט חס  אז  נקוד ה  די  איז  וואס למעשה  שטיקל 
ושלום אז דער פראבלעם  וואס דער מענטש האט 
פארקערט  נאר  אוי בערשטן,  פון  פארגעסן  צו  איז 
געדענקען פון באשעפער און נתקרב ווערן צו אים. 
וויסן א ז ווען ער האט א חסר ון איז שכינתא בגלותא 
מגלה  צוריק  צו  איז  תפקיד  זיין  א בער  דעם,  לגבי 
הייסט  דאס  וועלט,  די  אויף  אויבערשטן  דעם  זיין 
וועלט  די  אויף  נסתר  איז  דער   אויבערשטער   אז 
און ער איז צוריק מגלה, ער נעמט דעם  פראבלעם 
אויבערשטן  צום  קערט  עס  ער  און  האט  ער  וואס 
העלפן,    און  אים  קען  באשעפער  דער  נאר  אז   -
פראבלעם  דעם  געמאכט  האט  באשעפער  דער 
כדי מ’זאל זיך ווענדן צו אים א.א.וו. - דאס הייסט 
נישט קיין מחשבות זרות, פארקערט,  דאס הייסט 
צו  אויבערשטן(,  צום  פראבלעם  די  געווען  מעלה 
ווי ס’איז דא ליכטיגע אידן וואס זיי נעמען 
מדרש  דעם  אין  בית  אריין  נישט  בכלל 
אין  עס  זיי  לאזן  דאווענען  בשעת’ן   טלפון, 
שאפע  א  האבן  זיי  שטוב,  צו  אין  צו   קאר 
דאווענען  גייען  זיי  ווען  איז  תפילין  פון 
לאזן זיי דעם טלפון אין שאפע פון תפילין. 
שפירט  מענטש  דער  אז  איז  געדאנק  די 
די  פון  אפגעטיילט  איך  בין  “יעצט  זיך:  ביי 
באשעפער”  ב יים  איך  בין  “יעצט  וועלט” 
און  דא,  אלעס  איז  באשעפער  ביים  און 
ס’אינטרעסירט מיר יעצט נישט גארנישט. 
איך מיטן באשעפער  אליין. דאס אליין איז 

מסוגל אויף קבלת התפילה.

תפילה - א ייחוד פונעם מענטש מיטן 
באשעפער

אונז  ב”ה  וויסן,  איד  דארף  א  ממילא, 
א  מאל  דריי  דאווענען  צו  זכיה  די  האבן 
זיין  מ’דארף  חלקינו  טוב  מה  אשרינו  טאג, 
זכיה  די  האבן  אונז  צופרידן,  און  גליקליך 
צוברענגען  צו  שאד  א  אבער  דאווענען.  צו 
נישט  מ’זאל  אז  הענט  די  אייגענע  מיט 

ווייל אז  פון קבלת התפילה.  די  עניין  האבן 
מ’וויל בשעת די דאווענען צוהאלטן ביידע 
ברעגן, ביידע זייטן אין איין מאל, מצד  אחד 
האבן אונז אין קעשענע א האפענער טלפון, 
דברים  ס’איז   - התפילה  קבל ת  שני  ומצד 
הסותרים. א איד דארף וויסן, בשעת תפילה 
איז א יחוד קודשא בריך הוא ושכינתא, א 
באהאפטענוג צווישן אים  מיטן באשעפער, 
מיטן  מייחד   זיך  איז  ער  בשעת  ווען  און 
וועלט  די  אויף  נישטא  איז   באשעפער 
באמת  ער   באקומט  דעמאלטס  גארנישט, 
די נקודת יחוד פון די תפילה. אבער טאמער 
ער איז פוסח על שני הסעיפים עד כדי כך 
אליהו הנביא האט געזאגט פאר די אידן אין 
אתם  מתי  עד  כא(:  יח,  )מל”א  הכרמל  הר 
האלקים  ה’  אם  הסעיפים  שתי  על  פוסחים 
לכו אחריו ואם הבעל לכו אחריו.  דער טייטש 
זיך  כח  מיט  מ’מוז  גיין,  נישט  ס’קען  אז 
געזאגט,  האט  ער  כך  כדי  עד  אפטשעפען. 
אבער  גייטס...  זרה  עבודה  איר  גיין  ווילט 
וועלט  )די  ערגסטע.  די  איז  צוזאמען  ביידע 
זאגט א געשמאקע  ווערטל לגבי דעם ענין פון רבקה, 
על  עוברת  ווען  ווייל  געבאדערט?  איר  האט  וואס 
פתחי עבודה זרה     מפרכס לצאת און ביי בתי כנסיות 
מפרכס לצאת )רש”י בראשית כה, כב ד”ה ויתרוצצו( 
דינען  סיי  ער  וועט  אז  געהאט  מורא  האט  זי  און 
עבודה זרה סיי אין    בתי כנסיות, ביידע צוזאמען איז 
די ערגסטע. ווען איך ווייס קלאר אז ס’איז נאר איין 
זאך, ווייסט מען אז ס’איז איין זאך . איינער וואס ער 

גייט אויף ביידע  דאס איז די ערגסטע(.  

שתקובל תפילתו ותקשיב אזנו יתברך

טאמער אונז ווילן באמת קבלת התפילה  
- וואס אונז האבן עס סיי ווי סיי דריי מאל 
א טאג - זאלן מיר זיך משתדל זיין כל אחד 
ווי דער לשון דארטן איז -   - לפי מדריגתו 
זיך אפטשעפען פון ד י מחשבה זרה, ממילא 
זאגט דער  בעש”ט צו:   בעת שמתפלל יכול 
און  יתברך ,  אזנו  ותקשיב  שתקובל  לידע  
תפילות  אונזערע  נתקבל  ווערן  ס’וועט 

 ברחמים וברצון, אמן.


